
Test rozhodčích ČAAF, školení 2025 
 

Jméno: 
 
Správných odpovědí: 
 
Pokyny (přečtěte si je!). Na další stranu otočte až na pokyn 
 
Všechny otázky jsou „jasné”. Pokud to tam není přímo napsané, tak se nic jiného neudálo, nebyl žádný „skrytý” 
fumble, faul nebo cokoliv podobného a akce skončila poslední uvedenou činností.  
Co není napsané, to se nestalo a nevymýšlejte scénáře co by kdyby a někdy a případně. 
@A-20 znamená „na 20yardové linii týmu A”. A je tým, který uvádí míč do hry, (tedy offense nebo kicking team; B 
je ten druhý tým) v popisované akci a je jím i po případných změnách v držení míče a i v akci následující 
(následující akci tedy může rozehrávat tým B). 
Není-li přímo napsáno jinak, vždy uvažujte 11s fotbal, standardně dlouhé hřiště, pátou minutu první čtvrtiny za 
stavu 0:0 atp. Nevymýšlejte bizarní scénáře. 
 
Je-li někde řeč o faulu, tak neřešte vliv na akci nebo cokoliv podobného. Je-li tam zmínka o holdingu, tak to je 
holding. Při posuzování odkud se bude rozehrávat, počítejte s přirozenou volbou (včetně možného odmítnutí), 
neuvažujte v rovině „za určitých okolností může být ale výhodnější to či ono”, viz výše. 
 
Neptá-li se otázka vysloveně na něco jiného, žádá se, abyste v odpovědi uvedli: 

• který tým bude rozehrávat příští down 

• kolikátý down to bude 

• kolik bude chybět do line to gain 

• z kolika yardů se bude rozehrávat 

• jestli se čas spustí na snap (S), ready for play (R), jestli čas běží (B), případně čas vůbec není (X) 
 
Odpověď zapište stylem „A 1&10 @B30 - S”, což v překladu znamená „tým A bude mít první down a deset a bude 
se rozehrávat na 30 yardech poloviny soupeře a čas se znovuspustí na snap”. 
Podmínkou správné odpovědi je zodpovězení v tomto tvaru a všech pět „odrážek“ musí být správně. Odpověď 
uvádějte v tomto formátu, nepište ji slovně! A nevypisujte nic dalšího, otázka se na nic dalšího neptá a neztrácejte 
čas úvahou o tom, jestli hráč má být vyloučen, jestli je to v NFL jinak apod. 
 
Pokud akce skončila touchdownem, field goalem nebo safety, tak napište: 

• TD, KO@35, případně „A Try @B-3“ (pokud byla nějaká penalizace, tak číslo vždy změňte na správné!) 

• FG, KO@35 

• Safety, KO@20 
 
Pokud akce skončila touchbackem, tak napište: TB, 1&10@20 
 
V případě try zapište 

• Bez bodu/1 bod/2 body, KO@35 

• Opakování try @3 
 
V případě kickoffu zapište 

• Standardní zápis, tzn. například B 1&10 @B30 - S 

• Opakování kickoffu @35 
 
Odpovědi pište vždy na příslušný řádek před otázku. Myslíte-li si, že se vám tam odpověď nemůže vejít, tak je to 
špatná odpověď, protože správná se tam vejde. Na vypracování máte 60 minut, ne víc (na každou podotázku tedy 
vychází něco málo přes jednu minutu). Hodně štěstí! 



Otázka 1 Po skončení čtvrté čtvrtiny je skóre 10:10. U každého z následujících skóre zakroužkujte, zda 
existuje technická možnost, aby zápas skončil tímto výsledkem (pozn. berte v potaz pouze situaci 
na hřišti – ignorujte tedy potenciální zápis do RS).  
11:10 Ano / Ne   12:12 Ano / Ne   24:10 Ano / Ne 
12:10 Ano / Ne   13:12 Ano / Ne   25:10 Ano / Ne 

 
Otázka 2  Který (příp. kteří) rozhodčí budou mít na starosti následující činnosti? Do levého sloupce zapisujte 

situaci, kdy zápas rozhoduje 5 rozhodčích, do pravého 7 (použijte zkratky RULHBFS) 
 

Činnost 5s 7s 

Měření game clocku   

Úspěšnost field goalu   

Střídání týmu B   

Forward progress B při free kicku   

 
Otázka 3 2&10 @A-45. A42 převezme míč a doběhne s ním na @B-40. Fullback A24 (který byl původně 

postaven ve statické pozici v tackle boxu) blokoval B21 pod pasem zepředu (z “11 hodin”) …  

• Blok pod pas A byl @50 

• Blok pod pas A byl @B-30 
 
Otázka 4 3&8 @A-38. QB A17 předá míč hráči A44, který běží směrem k pravé sideline. Na @A-42, jej (ve 

hřišti) kontaktuje linebacker B50, který jej vytlačí do autu ... 

• @A-44 

• @A-40 
 
Otázka 5 2&10 @B-16. QB chvíli hledá volného receivera a po chvilce háže pass na A81. Než k němu míč 

doletí, strčí do něj linebacker B53. Tím způsobí, že pass spadne incomplete. 

• A81 stojí @B-5 

• A81 stojí v endzóně B 
 
Otázka 6 A 4&15 @A-30. Punt týmu A přeletí přes neutrální zónu. B44 jej chytí @B-25 a returnuje @B-40, 

kde fumbluje. Míč zalehne … @B-45. Během kicku spáchal B79 holding @A-31. 

• Míč zalehl A88 

• Míč zalehl B88 

Otázka 7 A 2&6 @A-40. Těsně před snapem si Referee všimne, že … (a všichni další hráči hrají se 
„standardními“ čísly). Po snapu QB A17 míč předá RB A23, který s ním doběhne na @A-45.   

• Full back má číslo dresu 55 
• Levý guard má číslo dresu 44 

Otázka 8 A2&5 @A-40. A22 převezme míč od A4 a doběhne s ním @A-48. Při snapu měl tým A pět hráčů 

v backfieldu.  

• Při snapu stál B98 v neutrální zóně. 

• LB B50 při snapu stál na @A-45, po snapu běžel vpřed a @A-39 skočil do nohou A33  

 

Otázka 9 4&5 @A-45. Punt. A88 se natáhne přes goalline a míč, kterého se před neutrální zónou nikdo 

nedotkl, odbije zpátky do hrací plochy. B22 míč zvedne na @B-2 a postoupí s ním na … , kde jej 

složí A66 zatažením za facemasku.  

• Facemask (a konec akce) @B-12. 

• Facemask (a konec akce) @B-3. 
 



Otázka 10  4&4 @B-24. A88 chytá screen pass na @B-25 a na @B-23 fumbluje. Míč se postupně pokusí 
zvednout několik hráčů, až jej nakonec zalehne B33 @B-18, zatímco levou nohou stojí na sideline 
(míč jako takový je ve hřišti). B odehrálo down ve 12 hráčích. Po akci na časomíře zbývá 1:19.    

• Hraje se 1. čtvrtina 

• Hraje se 2. čtvrtina 
 
Otázka 11 3&Goal @B-5. Running back A22 běží směrem k pravému goal line pylónu. Na @B-2 se odráží a 

skáče hlavou vpřed. Míč v jeho pravé ruce protne sideline na @B-1 a A22 pokračuje ve vzduchu 
s míčem přes úroveň goal line, kterou protne tak, že míč je vně pylonu. A22 poté ... 

• Nejprve se (ve vzduchu) nohou dotkne pylónu a poté se dotkne země loktem v autu  

• Nejprve se dotkne země loktem v autu a poté se nohou dotkne pylónu 
 
Otázka 12 X&7 @B-40. QB A17 scrambluje na pravou stranu a nakonec se rozhodne s míčem běžet. Dostane 

se na @B-35, kde je hráčem B53 vytlačen do autu. V autu jej na @B-31 následně sestřelí hráč B50, 
který v okamžiku skončení akce byl vzdálen několik metrů. 

• Jednalo se o třetí down (3&7) 

• Jednalo se o čtvrtý down (4&7) 
 
Otázka 13 2&7 @B-25. WR A88 běží směrem do rohu hřiště. Vyskočí, aby chytil pass, ale než se dotkne míče, 

tak se ve vzduchu dotkne pylonu. Míč se od A88 pouze odrazí a v endzóně jej pak chytí … 

• Míč chytí A45 

• Míč chytí B25 
 
Otázka 14 4&Goal @B-4. Pokus o field goal od A4 je v lajně zblokován B95 tak, že se míč odrazí vysoce do 

výšky a nepřejde přes scrimmage line. Na @B-6 míč odplácne B98 směrem do vlastní endzóny. 
Kutálející se míč v endzóně zvedne B43 a doběhne s ním přes celé hřiště do endzóny A.  

• Mezi blokem B95 a plácnutím B98 míč zůstal ve vzduchu 

• Mezi blokem B95 a plácnutím B98 se míč odrazil od země 
 
Otázka 15 4&15 @A-45. Punt. Nedotknutý míč se vznáší nad endzónou, když se A88 natáhne nad goal line a 

míč odplácne (battne) zpět do hřiště. B22 míč muffne na @B-2 a následně jej na @B-6 zalehne 
hráč A43. Zatímco byl míč volný, spáchal B77 … faul @B-10 

• Jednalo se o holding 

• Jednalo se o blok do zad 
 
Otázka 16 B22 stojí na @B-15 v pozici chytit kick, ale to se mu nepodaří a míč muffne. Míč se poté dostane 

do endzóny B. kde se jej chystá zvednout A31, ale to se mu nepodaří, jelikož mu B92 skočí zezadu 
do kolen. Míč se poté vykutálí do autu skrz endline.  

• Jednalo se o kickoff z @A-35. 

• Jednalo se o punt z @A-45. 
 

Otázka 17 2&20 @A-30. QB A11 rolluje směrem doprava a hledá volného receivera. Před sebou má na bloky 
RB A44. Když jsou zhruba na úrovni čísel, tak LB B52 skočí blokujícímu A44 do kolen @A-27. Pass 
poté letí na A88, který jej zachytí @A-43 a doběhne @50, kde fumbluje. Míč @B-45 zalehne …  

• Míč zalehne A83 

• Míč zalehne B23 
 
Otázka 18 X&Goal @B-5. QB A11 zachytí snap od A55 a míč předá A21. Ten @B-6 fumbluje. Míče se nejprve 

dotkne B77 a poté jej zvedá A11 @B-4 a doběhne s ním do endzóny. 

• Jednalo se o 3. down 

• Jednalo se o 4. down 
 

 



Otázka 19 4&5 @A-35. Vysoký snap proletí nad hlavou puntera A82. Ten za míčem utíká rovně dozadu (po 

celou dobu zůstává v tackle boxu) a podaří se mu jej zvednout až ve vlastní endzóně, odkud rychle 

odkopne punt, načež jej těsně po odkopu velmi tvrdě kontaktuje B95. Vysoký punt letí vzduchem 

a … se jej chystá zachytit B23, ale než k němu míč dopadne, je odblokován A40. Na stejném místě, 

kde B23 čekal, míč chytí A22 a doběhne s ním @A-45, kde je složen.  

• ... B23 na míč čekal @A-33  

• ... B23 na míč čekal @A-37 
 

Otázka 20  2&10 @B-40. A12 je celým tělem přes scrimmage line, když z @B-37 hází forward pass. B21 míč 
interceptne @B-10 a doběhne na @50. Během returnu B55 blokuje pod pasem @B-20.   

• V akci nebyl žádný další faul. 

• B97 byl při snapu v neutrální zóně.  
 
Otázka 21 Jak se vyřeší následující dvě situace, kde rozhodčí přijdou na svoji chybu? U obou uveďte odpověď 

ve standardním formátu. 

• 4&5 @A-40. Punt, výsledkem fair catch @B-15. Po ready proběhne HC konference, po 
níž je Referee přesvědčen, že se mělo správně jednat o 3. down. 

• 1&25 @A-25. A22 doběhne pro zisk 10 yardů. Po akci proběhne HC konference, po níž 
se zjistí, že před akcí bylo špatně odměřeno nesportovní chování (mělo se jednat o 
1&10). 

 

Otázka 22  4&5 @B-30. Na konci čtvrté čtvrtiny A vede o 6 bodů a pokouší se o field goal. Během kopu B21 
nedovoleně drží protihráče A88 @B-20. Míče se po celou dobu kopu nedotkne žádný hráč. Po akci 
na časomíře zbývá 1:35. Ani jeden tým již nemá k dispozici timeout. 

• Pokus o FG byl úspěšný 

• Pokus o FG byl neúspěšný 
 

Otázka 23 4&8 @B-15. B1 interceptne pass od A1 hluboko ve svojí endzóně a snaží se vyběhnout ven. Po 
chvíli kličkování se mu to nepodaří a je v endzóně složen. Během returnu spáchal B2 clipping …   

• Clipping se stane @B-14 

• Clipping se stane v endzóně B. 
 

Otázka 24  3&10 @B-20. A88 chytí pass @B-5, kde je zároveň složen. Během akce vypršel čas 2. čtvrtiny. Při 
odchodu ze hřiště hráči týmu A spáchají 4 různá nesportovní chování. … Tým A bude na začátku 
druhého poločasu vykopávat. V odpovědi stačí napsat, odkud se bude kopat kickoff na začátku 
druhé půle.  

• Nestane se nic dalšího 

• B21 se nechá vyprovokovat, tvrdě srazí A88 na zem a sprostě na něj řve.  
 
Otázka 25 Try @B-3. Pokus o field goal A1 je úspěšný. B1 stál při snapu v neutrální zóně. Těsně po píšťalce 

B1 vidí flag a sprostě a hlasitě řve na rozhodčího, který jej hodil. U každé z následujících možností 
označte A/N (případně T/F), zda je pravdivá. 

• FG byl úspěšný, takže oba fauly jsou automaticky odmítnuty 

• FG byl úspěšný, ale A musí oba fauly odmítnout, aby mu body zůstaly 

• A může přijmout FG, odmítnout offside a přijmout nesportovní chování s administrací na kickoff 

• A může přijmout FG a nechat oba fauly odměřit na kickoff 

• A může odmítnout FG a nechat oba fauly odměřit na try 

• A může odmítnout FG a nechat offside odměřit na try a nesportovní chování odměřit na kickoff 


